

**Congrès Mondial Amazigh
12th session of the Medpa
Geneva, 15-19 July 2019**

Madam Chair, Azul Fellowen

It is unfortunate that racism is becoming a global phenomenon as some groups of societies advocate the superiority of their own race over that of others, including indigenous peoples. In North Africa, racism is encouraged because of the absence of justice and rule of law. At the beginning of the twentieth century, Arab nationalism appeared and then developed into pan-Arabism, an ideology that advocated the superiority of the Arabs over the Amazighs, the indigenous peoples of North Africa. This has led to numerous acts of aggression and massive violations of Amazigh rights.

The Arabization and Islamization projects of North African governments are aimed at forcing Amazigh communities to identify themselves as Arabs. As a result, many Amazigh communities have lost their identity, culture, language, historical heritage and land. A large number of Amazighs who lost their Amazigh identity became "Arabs" because of the pan-Arab colonial process in North Africa.

Even the Amazigh names that parents choose for their children are not accepted by the administrations and the Amazigh emblem has just been banned by the Algerian government. People have been arrested and are currently in prison simply because they wore the Amazigh flag.

Despite this policy of denying the Amazigh identity and the process of forced assimilation of the Amazighs, there are still Amazighs in large numbers, in all the countries of North Africa. States are practicing against them and especially against defenders of the rights of Amazighs. This includes intimidation, police and **judicial** harassment, the repression that involves **arbitrary** detentions as the case of the Rifains in Morocco, sentenced to 20 years in prison, forced exile and death, as it was and still is the case in Algeria against the At-Mزاب and Kabyles.

For the moment, there is no sincere desire for dialogue on the part of the States with the Amazighs, the indigenous people in all the countries of North Africa.

Amazighs are a peaceful people. We want to untie our efforts against the States violations through negotiation. That is why we're turning to EMRIP for help with this new mandate for country engagement.

Specifically, we urge EMRIP to help us with the following:

- for Morocco: on the theme of spoliations of Amazigh lands and resources
- for Algeria: on the theme of the right to self-determination of Kabylie, Mزاب and Aurès
- for Tunisia: on the theme of the implementation of the recommendations of the members of the United Nations
- for Libya: on the theme of the right to autonomy and self-management of natural resources
- for the Kel-Tamacheq country (i.e. Touaregs) of southern Algeria, Azawagh (north-Niger), Azawad (north-Mali), Fezzan (south-Libya) and north-Burkina Faso: on the theme of the right to self-control their land, territory and natural resources

For this purpose, the Congrès Mondial Amazigh is at your disposal to provide you with all explanations and documentation necessary for the examination of these subjects.

We wish your intervention as soon as possible because the Amazighs are suffering and experiencing dramatic situations.

Thank you for your attention. Tanammirt Inwin
Nasser Abouzakhar

Congrès Mondial Amazigh

12^{ème} session du Medpa
Genève, 15-19 juillet 2019

Mme la Présidente,
Estimable assemblée,

Il est regrettable que le racisme devienne un phénomène mondial dans la mesure où certains groupes de sociétés prônent la supériorité de leur propre race sur celle des autres et notamment des peuples autochtones. Chez nous, en Afrique du nord, le racisme est encouragé par l'absence de la justice et du droit. Au début du XXe siècle, le nationalisme arabe est apparu et s'est ensuite développé en panarabisme, une idéologie qui prône la supériorité des Arabes sur les Amazighs, les peuples autochtones d'Afrique du Nord. Cela a conduit à de nombreux actes d'agression et de violations graves et massives des droits des Amazighs.

Les projets d'arabisation et d'islamisation des gouvernements nord-africains ont pour objectif à forcer les communautés amazighes à s'identifier comme arabes. Ainsi, de nombreuses communautés amazighes ont perdu leur identité, leur culture, leur langue, leur patrimoine historique et leurs terres. Un grand nombre d'Amazighs ayant perdu leur identité amazighe, sont ainsi devenus des « Arabes » à cause du processus colonial panarabe en Afrique du nord.

Même les prénoms Amazighs que les parents choisissent pour leurs enfants ne sont pas acceptés par les administrations et l'emblème amazigh vient d'être frappé d'interdit par le gouvernement algérien. Des personnes ont été arrêtées et sont actuellement en prison simplement parce qu'elles portaient le drapeau amazigh.

Malgré cette politique de négation de l'identité amazighe et du processus d'assimilation forcée des Amazighs, il subsiste encore des Amazighs en grand nombre, dans tous les pays de l'Afrique du nord. Les Etats pratiquent contre eux et notamment contre les défenseurs des droits des Amazighs, les intimidations, le harcèlement policier et judiciaire, la répression qui implique les détentions arbitraires comme le cas des Rifains au Maroc, condamnés à 20 ans de prison, l'exil forcé et la mort, comme en Algérie contre les At-Mزاب et les Kabyles.

Pour l'heure, il n'y a aucune volonté sincère de dialogue de la part des Etats avec les Amazighs, peuple autochtone dans tous les pays d'Afrique du nord.

Les Amazighs sont un peuple pacifique. Nous voulons dénouer le conflit qui nous oppose aux Etats par la négociation. C'est pourquoi nous nous tournons vers Emrip, pour lui demander de nous aider conformément à son nouveau mandat concernant le country engagement.

Plus précisément, nous demandons instamment à Emrip de nous aider sur les points suivants :

- pour le Maroc : sur le thème des spoliations des terres et des ressources des Amazighs
- pour l'Algérie : sur le thème du droit à l'autodétermination de la Kabylie, du Mزاب et de l'Aurès
- pour la Tunisie : sur le thème de la mise en œuvre des recommandations des organes de l'ONU
- pour la Libye :
- pour le pays Kel-Tamacheq (Touaregs) du sud de l'Algérie, de l'Azawagh (nord-Niger), de l'Azawad (nord-Mali), du Fezzan (sud-Libye) et du nord-Burkina-Faso.

Dans ce but, le Congrès Mondial Amazigh se tient à votre disposition pour vous apporter toutes les explications et documentation nécessaires à l'examen de ces sujets.

Nous souhaitons votre intervention le plus rapidement possible car les Amazighs vivent des situations de souffrance dramatiques.

Nasser Abouzakhar

